
Algemene beschouwing 4 juli 2023 PvdA

Geachte voorzitter, College, raadsleden en diegene die met ons mee luisteren, 
de Burger: daar gaat het uit eindelijk toch om. 

Een motie van de PvdA bij de algemene beschouwingen van 2027 vroeg het 
college de zaak Dupont / Chemours op de voet te blijven volgen. De laatste 
uitgebreide rapportage stamt uit maart 2021 door wethouder Kraijo, toch 
alweer 2 jaar geleden. De motie sluit aan op de motie van het CDA van juni 
welke op onderdelen de zelfde strekking heeft. 

Vraag is: is het college op de hoogte van de motie en de toezegging regelmatig 
te verslag te doen over deze onverkwikkelijke zaak? 

Op 8 juli 2020 tijdens de algemene beschouwingen  diende het PvdA raadslid 
Rene Zonnebeld via een voorstel het leidingwater in Alblasserdam te gaan 
monitoren. Rond DuPont / Chemours werden de geluiden steeds luider over de 
impact van het vergif die deze fabriek dagelijks over ons zou storten. Nederland
bleef in diepe slaap ondanks een verpletterde film uit 2019 Dark Waters, een 
epos over een exact gelijke fabriek van deze zelfde onderneming in Parkersburg,
Amerika, met het zelfde product en dezelfde handelswijze. We zouden 
gewaarschuwd kunnen zijn, het tegendeel is waar. De motie van de heer 
Zonnebeld haalde het niet, het was immers aan de provincie. Hier kunnen we 
parallellen zien naar de actuele ophef. Het is aan de provincie. Maar voorzitter: 
het zijn onze burgers, onze Alblasserdammers waar we pal voor moeten staan. 
Het is niet aan mij te wrijven in de vlek, zaken worden opgepakt en aan alle 
kanten geëvalueerd, vragen zijn gesteld en wij wachten de antwoorden af. Wij 
zullen u hier dan ook kritisch op volgen. Wel zullen wij deze motie weer in 
stemming brengen.

Dan de cijfers en de vergezichten:

De jaarrekening 2022 is positief afgesloten en de eerste bestuurrapportage 
2023 geven positieve cijfers. Nog steeds is het ons dan ook niet duidelijk waar 
het heilige moeten van deze coalitie vandaag komt om de kosten voor zijn 
burgers te verhogen. Heeft Alblasserdam meer geld nodig om de risico’s op te 
vangen? U zelf beantwoordt dat met NEE, immers het weerstandvermogen is 
boven door de raad vastgestelde norm van 1,4 namelijk 1,6 en daarmee 



hebben wij de eer om in de klasse van “ruim Voldoende “ weerstandsvermogen
te zitten. Onze vraag aan de schatbewaarder, want zo mag je toch iemand 
noemen die zit op zijn geld in plaats het geld,  eigendom van de burger aan de 
burger,  te besteden. 

Vraag aan de portefeuille houder Financiën: bent u bereid om in de eerst 
volgende begroting het weerstand vermogen terug te brengen naar het door de
raad vastgestelde ratio van 1,4? En het geld te besteden aan projecten in het 
dorp? 

Wij kunnen u alvast de toezegging doen dat de PvdA u hiermee van harte mee 
wilt helpen de bestedingen op de juiste plaats te laten landen. Wellicht klinkt 
dit cynisch? Maar bedenk dat de tweedeling nu hard gaat. Verhogingen in loon 
van 10 % is vele al ten deel gevallen, maar lang niet iedereen. Vele blijven 
achter en moeten het doen met een loon ver onder het leefbaarloon principe.

Vraag: Wat is de verwachting van de Wethouder Sociaal op dit punt: is onze 
gemeentelijke organisatie in staat dit op te vangen of moet op dit onderwerp de
organisatie worden versterkt?, graag een reflectie  op dit onderwerp

Vraag: waarom geeft u geen inkijk in een aantal te verwachten kosten in de 
perspectief nota, u verschuilt zich in we weten het nog niet 100% zeker dus we 
doen het op PM publiceren. Daarmee haalt u toch de kracht weg van een goed 
perspectief

De huidige begroting en gestuurde doelen leunen nog steeds op de vorige 
coalitie onder de noemer van punten zetten. Wij moeten toegeven dat deze 
uitdaging voortvarend wordt uit gevoerd. Door dat er weinig visie viel te 
bespeuren in de begroting 2023 is de tendens nu geworden: een idee of iets 
over het hoofd gezien, we maken een voorstel en gooien dit in het algemene 
reserve. Dit gaat niet alleen over klein bier maar ook flinke bedragen zoals de 2 
ton voor een visie. 

Succes worden behaald op het gebied van plaatselijk sociaal en jeugdzorg, 
jeugdzorg een positief resultaat voor Alblasserdam van 4,8% hoewel wij over 
jeugdzorg en veilig thuis kritisch blijven: de wachttijden zijn hier te lang en 
maakt het  gevaar voor geweld in huiselijke kring te groot. 

Vraag is: kan de portefeuille houder hier haar beschouwing over geven.



 Al een in de voorafgaande college periode werden er goede veranderingen 
geïmplementeerd waar van wij nu de vruchten plukken. Laten we niet schrikken
als het succes van het Brughuis ons extra investeringen vragen, zij betalen uit in 
besparingen nu en in de toekomst. Wij kunnen dan ook, mits de doelen goed 
worden bepaald,  instemmen met de in de perfectief nota gevraagde extra geld.
Er liggen grote uitdagingen in de WMO, mantelzorg en gezondheidszorg. De 
huidige Wethouder Sociaal pakt dit voortvarend op waar voor dank. 

Bij de plannen met stenen lijkt het dat er zaken worden los-getrokken. Het lijkt, 
of dit zo werkelijk is moet zich nog bewijzen. Dat het een ongewillige tak van 
het gemeentelijk beleid is mogen de vele zeer langlopende  projecten 
onderstrepen, Wipmolen terrein, Kloos, Manege en de recordhouder Haven 
Zuid. Laten we eerlijk zijn: is het teveel gevraagd om te eisen: rond het af, spa in
de grond en bouwen! Maar ontwikkel ook nieuw beleid, met 40 flexwoningen 
zijn we er niet, temeer dat de genoemde projecten een hoog aantal dure 
woningen betreft zal de vraag naar betaalbaar wonen in Alblasserdam groot 
blijven. 

Vraag: per 1 juli is de wet “goed verhuurderschap “  ;in gegaan. De gemeenten 
krijgen de tijd tot 1 januari om een meldpunt in te richten, hoever bent u met de
implementatie van deze wet en ziet u voordelen voor het oplossen van 
misstanden? 

Vraag aan de portefeuille houder wonen: wanneer kunnen wij een nieuw 
woonbeleid en onderzoek voor het bouwen van grotere aantal woningen 
concreet verwachten? Immers uw collegeprogramma maakt hier in de 
activiteiten Q1 2023 melding van. 

Vraag: Omgevingswet zal het nodige van de ambtelijke organisatie vragen, zijn 
we genoeg voorbereid 

Wel missen wij een goede visie over de plaatsing van  statushouders, opvang 
van asielzoekers  en vluchtelingen, hier zal een steeds grotere vraag en dus 
uitdaging komen. Door een goede doordachte visie en goede voorbereiding  
kunnen excessen als de huidige problematiek rond flexwoningen worden 
voorkomen. 

Graag de beschouwing over dit onderwerp door de portefeuille houder wonen. 

Rest ons een aantal moties bij u aan te kondigen. 



Motie Schoon leidingwater in Alblasserdam

Motie Stel Paal en perk aan de winst van aanbieders jeugdhulp

Motie FIX brigade in Alblasserdam

Motie instaleren klankbordgroep gehandicapten

Een korte toelichting zal tijdens de behandeling van de moties worden gegeven

We besluiten met de constatering dat hoewel het eerste coalitieakkoord 
schamel en zo maar op een paar hoofdlijnen was ingevuld. Al werkende weg 
blijken er toch echt veel van de beschimpte treinen en wagons te zijn. Een 
gemeente heeft meer te managen dan het aantal producten die  Unilever world
wide in de lucht moet houden. Nog steeds zijn er zaken die wij onderbelicht 
vinden, maar langzamerhand worden de zaken ingevuld. 
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